
Jednání Studijní komise AS FSV UK, 3. 11. 2022,
8:30 zoom

Přítomni: Magdalena Mouralová, Eliška Tomalová (do 9:50),Michal Červinka, Jaromír
Soukup (do 9:50), Veronika Macková, Jan Křovák (do 9:20), Kateřina Motyčková

Omluveni: Lucie Poslušná, Tomáš Kouba, Martin Štoll

Hosté: Malvína Krausz-Hladká, Petr Bednařík, Zuzana Kasáková

1) Akreditace programu Moderní dějiny (podklad) a zpráva o stavu akreditací (p.
proděkan Bednařík)

a) Akreditace programu Moderní dějiny/Modern History
- představení změny/doplnění akreditace doktorského studijního programu Moderní

dějiny - doplnění studijního plánu pro studenty zaměřené na dějiny vědy o stáž v
ústavech AV + předměty nabízené AV

- v diskusi změna podpořena.
b) Zpráva o stavu akreditací
- všechny loni projednávané akreditace schváleny, 7 na maximální dobu;
- problém s bakalářským programem SOSP, kde byla akreditace byla udělena jen na 3

roky a je třeba vyřešit, zda ji nespojit s programem Sociologie;
- proces hodnocení programů - nyní se začalo rozjíždět dle původního plánu, každý

semestr 6 programů;
- výhled: projednávání akreditací z IKSŽ na příštím jednání (1-3)
- ET: dotaz na zahrnutí plánovaných změn v charakteru doktorského studia do nových

akreditací + sdílení zkušeností z mid-term evaluace mezinárodního programu.
Uvažujeme o zřízení instituce exam board?

- Diskuse o doktorských programech a jejich budoucích změnách a dopadech na
fakulty a akreditace. Dle PB zatím chybí některé informace ze strany MŠMT, ale
fakulta komunikuje s prorektorem Krištoufkem, základní směr je, že studentů bude
méně a budou více napojeni na projekty.

Usnesení č. 1: StK AS FSV UK doporučuje Akademickému senátu FSV UK vyjádřit
kladné stanovisko k návrhu na změnu akreditace doktorského studijního programu
Moderní dějiny / Modern History.

Pro: Mouralová, M. Červinka, E. Tomalová, J. Soukup, Kateřina Motyčková, Jan Křovák,
Veronika Macková
Proti:
Zdržel se:

2) Podmínky přijímacího řízení do doktorských programů (podklad ČJ, podklad AJ a
důvodová zpráva)

https://drive.google.com/drive/folders/1oJCgGLDWQRBZp8-u-aQz2VJsBznlYE-y?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1NIsEh0s2cdiJQPcfQZWu1s_zs47ac4Co/edit?usp=share_link&ouid=109118742698754483820&rtpof=true&sd=true
https://drive.google.com/file/d/1K3KOop8dTVgAsJKGWJF-VVFsWhvyRHgA/view?usp=share_link
https://drive.google.com/file/d/1L-7hBVCIt487WveFlmKGnIfBiuDnQLvf/view?usp=share_link


Nikdo z přítomných neměl k podkladům připomínky a vzhlede k nepřítomnosti p. proěkana
Cahlíka se diskuse nerozvinula.

Usnesení č. 2: StK AS FSV UK doporučuje Akademickému senátu FSV UK schválit
podmínky přijímacího řízení pro doktorské studium v akademickém roce 2023/2024.
Pro: Michal Červinka, Veronika Macková, Jaromír Soukup, Kateřina Motyčková, Jan Křovák,
Magdalena Mouralová, Eliška Tomalová
Proti:
Zdržel se:

3) Psychické zdraví a well-being studentů a pracovníků fakulty (M. Červinka, Z.
Kasáková, M. Kraus-Hladká)

- byla diskutována situace v posledních měsících
- studenti/ky jsou častěji než dříve v nepohodě, mohou to vyjadřovat i

nepříjemným způsobem (stížnosti, útoky), naše reakce často obranná a
studenta nemusí podpořit, má dopady na vyučující, spolužáky…

- podpora existuje, ale ne všichni o ní ví
- Problém izolace mezinárodních studentů, zde se snad rozjíždějí aktivity.
- paní proděkanky představily plány fakulty (monitoring, pomoc, možnosti řešení)
- na fakultě vzniká pracovní skupina pro well-being- identifikace problémů - co jsou

potřeby, jaké služby, jak je zpropagovat…(MČ navrhnul pozvat fakultní psycholožku
do fakultního podcastu)

- mluvilo se o školení akademiků v krizové intervenci
- tém intenzivně řešeno také na sociální komisi ve spolupráci s ombudsmany a

studentskými spolky

5) Termíny jednání v prosinci a lednu
- pátek 2. 12. 12:30 hybridně v Hollaru
- pátek 6. 1. v 9:00 online nebo úterý 10. 1. ve 13 na Hollaru

6) Různé
Děkujeme p. proděkance Krausz-Hladkou za organizaci anglické imatrikulace.

Agendy na další jednání:
- jazyková politika FSV
- propagace doktorského studia - pozvat paní porděkanku Klábíkovou-Rábovou v

lednu?
- hodnocení kurzů, studijní neúspěšnost
- studenti z UA - zkušenosti, problémy...

Zapala: M. Mouralová


